
 
 
 
 

Møteprotokoll  

for  

Alver formannskap 
 

Møtedato: 08.06.2023 

Møtestad: Helsehuset, møterom Nordhordland 

Møtetid: 09:00 - 18:20 

 

Kl. 09:00 Generalforsamling Alver Tomteselskap AS 

Kl. 09:15 Generalforsamling KIM AS 

Kl. 12:30 opning Kvamsbrekko. Det vert pause i møte då formannskapet skal delta på 

opninga. 
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Maria Færø UAVH gjekk under hands.av 

sak 51/23 

Medlem 

Leif Johnsen MDG tomsak 53/23 Medlem 
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Nils Marton Aadland H Medlem 

Asle Hetlebakke KRF Medlem 
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Kirsti Gjetle Floen AP gjekk under hands.av 

sak51/23 

Øyvind Oddekalv 

Stian Lavik KRF Asle Hetlebakke 
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048/23: Godkjenning av  innkalling og saksliste 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

 

Alver formannskap 08.06.2023: 

Handsaming: 

Ingen merknader, samrøystes. 

 

FO- 048/23 Vedtak: 

Innkalling og saksliste er godkjent. 

 

 



049/23: Godkjenning av møteprotokoll 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent. 

 

Alver formannskap 08.06.2023: 

Handsaming: 

Ingen merknader, samrøystes. 

 

FO- 049/23 Vedtak: 

Møteprotokollen er godkjent. 

 

050/23: Bøvågen -Marøy:  Vatn og avløp.  Auke i omfang og kostnader. 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

1. Totalbudsjett på Bøvågen - Marøy Vatn- og avlaupsprosjekt vert auka med 23,831 

mill kr til 32,6 mill. kr. 

2. Prosjekt 35056 – Bøvågen pumpestasjon budsjettert med 1,1 mill. kr i 2023 går ut og 

midlane vert overført til prosjekt 35055. 

3. Prosjekt 34058 - Nordre Kvalheimsneset - påkopling privat vassleidning budsjettert 

med 1,2 mill. kr i 2025 går ut og midlane vert overført til prosjekt 34055. 

Endringa vert inkludert i handlings- og økonomiplanen for 2024-2027. 

4. Budsjettet for 2023 på prosjekt 35055 - Bøvågen – Marøy avløp vert auka med 7.165 

mill. kr i 2023.   

Sum auke i prosjekt 35055 inkl. overførte midlar frå prosjekt 35056 vert dermed kr 

8.265 mill. kr. 

5. Budsjettet for 2023 på prosjekt 34055 - Bøvågen – Marøy vatn vert auka med 17,766 

mill. kr i 2023.   

6. Sum netto budsjettauke i 2023 på prosjekt 34055 og 35055 etter overføring av midlar 

frå prosjekt 35056 er kr 24,931 mill. kr.  

Budsjettauken vert finansiert med lånemidlar. 

Alver formannskap 08.06.2023: 

Handsaming: 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 050/23 innstilling: 

1. Totalbudsjett på Bøvågen - Marøy Vatn- og avlaupsprosjekt vert auka med 23,831 

mill kr til 32,6 mill. kr. 

2. Prosjekt 35056 – Bøvågen pumpestasjon budsjettert med 1,1 mill. kr i 2023 går ut og 

midlane vert overført til prosjekt 35055. 

3. Prosjekt 34058 - Nordre Kvalheimsneset - påkopling privat vassleidning budsjettert 

med 1,2 mill. kr i 2025 går ut og midlane vert overført til prosjekt 34055. 

Endringa vert inkludert i handlings- og økonomiplanen for 2024-2027. 

4. Budsjettet for 2023 på prosjekt 35055 - Bøvågen – Marøy avløp vert auka med 7.165 

mill. kr i 2023.   

Sum auke i prosjekt 35055 inkl. overførte midlar frå prosjekt 35056 vert dermed kr 

8.265 mill. kr. 

5. Budsjettet for 2023 på prosjekt 34055 - Bøvågen – Marøy vatn vert auka med 17,766 

mill. kr i 2023.   

6. Sum netto budsjettauke i 2023 på prosjekt 34055 og 35055 etter overføring av midlar 

frå prosjekt 35056 er kr 24,931 mill. kr.  

Budsjettauken vert finansiert med lånemidlar. 



051/23: KNARA- Hovudreinseanlegg ved Hagelsundet. 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret vedtek nytt hovudavløpsreinseanlegg ved Øvre Kvassneset i Knarvik. Total 

ramme på 297 mill vert avsett i økonomiplan for 2024-2027. 

Arbeidet vert sett i gang i 2023, innanfor gjeldande budsjettramme. 

Alver formannskap 08.06.2023: 

Handsaming: 

Det vart stild spørsmål frå Jostein Hellestveit om habilitet då bror er sakshandsamar i saka. 

Formannskapet gjorde samrøystes vedtak om at Jostein Hellestveit er habil i denne saka. 

Framlegg frå KRF og H ved A.AA:Byrknes-KRF: 

Kommunestyret vedtek plassering av nytt hovudreinseanlegg sør for austre brufestet 

Hagelsund. Kommunestyret ber kommunedirektør å gjennomføre ei luktspreiingsanalyse i 

forbindelse med reg.planarbeidet som kan leggjast til grunn for eventuelle tiltak mot lukt.  

Total ramme på 374 mill vert avsatt i økonomiplan for 2024-2027.  

Arbeidet vert sett i gang i 2023 innanfor gjeldande budsjettramme. 

  

Framlegget vart vedteke med 8 røyster, mot 4 røyster. 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg fekk 4 røyster og fall (S.Sekkingstad-SP, J.Hellestveit-SP, 

T.Helland-SP og L.Johnsen-MDG). 

 

FO- 051/23 innstilling: 

Kommunestyret vedtek plassering av nytt hovudreinseanlegg sør for austre brufestet 

Hagelsund. Kommunestyret ber kommunedirektør å gjennomføre ei luktspreiingsanalyse i 

forbindelse med reg.planarbeidet som kan leggjast til grunn for eventuelle tiltak mot lukt.  

Total ramme på 374 mill vert avsatt i økonomiplan for 2024-2027.  

Arbeidet vert sett i gang i 2023 innanfor gjeldande budsjettramme.  

 

052/23: Prosjekt dekkdeponi Hjelmås 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret vedtek prosjekt fjerning av dekk og tildekking av forureina sjøbotn med 

oppstart i 2023. Førebels kostnadsramme er 13 mill kr inkl. mva. Det blir løyvd 3 mill i 2023 for 

igangsetjing av arbeidet, finansiert av disposisjonsfondet. 

 

Alver kommune søkjer om økonomisk støtte frå Handelens Miljøfond til å dekke kostnader ifbm 

heving av dekkdeponi. Endeleg finansiering blir fremma i økonomiplanen når 

kostnadsomfanget for kommunen er endeleg avklart. 

 

Alver formannskap 08.06.2023: 

Handsaming: 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart vedteke med 9 røyster, mot 3 røyster (N.Øvreås-FRP, 

S.Lavik-KRF og Y.Walaker-FRP) 

 

FO- 052/23 innstilling: 

Kommunestyret vedtek prosjekt fjerning av dekk og tildekking av forureina sjøbotn med 

oppstart i 2023. Førebels kostnadsramme er 13 mill kr inkl. mva. Det blir løyvd 3 mill i 2023 for 

igangsetjing av arbeidet, finansiert av disposisjonsfondet. 

Alver kommune søkjer om økonomisk støtte frå Handelens Miljøfond til å dekke kostnader ifbm 

heving av dekkdeponi. Endeleg finansiering blir fremma i økonomiplanen når 

kostnadsomfanget for kommunen er endeleg avklart. 

 

 



053/23: Prosjektforslag - nybygg eller ombygging brannstasjon Manger 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret vedtek ombygging av eksisterande brann- og driftsstasjon på Manger, slik 

det går fram av saka. Oppstart i 2023. 

 

Det vert løyvd 63,2 mill kr inkl mva til arbeidet, finansiert gjennom auka låneopptak.  

Alver formannskap 27.04.2023: 

Handsaming: 

Framlegg frå A.Byrknes-KRF: 

 For å få meir kunnskap, sjå den eksisterande bygningsmassen, også sett opp mot heilt ny 

brannstasjon på Solendmyra, vil FO ha synfaring på dei to lokasjonene før ein tek stilling til 

saka. Synfaring må skje i neste FO møte. Med denne begrunnelsen vert saka utsatt. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 036/23 Vedtak: 

 For å få meir kunnskap, sjå den eksisterande bygningsmassen, også sett opp mot heilt ny 

brannstasjon på Solendmyra, vil FO ha synfaring på dei to lokasjonene før ein tek stilling til 

saka. Synfaring må skje i neste FO møte. Med denne begrunnelsen vert saka utsatt. 

 

Alver formannskap 08.06.2023: 

Handsaming: 

Fellesframlegg (- K.Murberg-H) ved A.Aa.Byrknes-KRF: 

Kommunestyret vedtek alt. 3 ny brann og driftstasjon på Solendmyra, Manger. Oppstart  i 

2023.  

Det vert løyvd  93 mill kr inkl mva til arbeidet, finansiert gjennom auka låneopptak. 

 

Framlegget vart vedteke med 11 røyster, mot 1 røyst (K.Murberg-H) 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg fekk ingen røyster og fall. 

 

FO- 053/23 innstilling: 

Kommunestyret vedtek alt.3 ny brann og driftstasjon på Solendmyren, Manger. Oppstart  i 

2023.  

Det vert løyvd  93 mill kr inkl mva til arbeidet, finansiert gjennom auka låneopptak. 

 

054/23: Tilrettelegging Rossland skule 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret vedtek prosjekt tilrettelegging Rossland skule med oppstart i 2023. Det vert 

løyvd 4,5 mill kr inkl mva til arbeidet, finansiert med auka låneopptak. 

Alver formannskap 08.06.2023: 

Handsaming: 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 054/23 innstilling: 

Kommunestyret vedtek prosjekt tilrettelegging Rossland skule med oppstart i 2023. Det vert 

løyvd 4,5 mill kr inkl mva til arbeidet, finansiert med auka låneopptak. 

 

 

 



055/23: Rehabilitering tak kommunale bustader 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret vedtek prosjekt rehabilitering tak kommunale bustader med oppstart i 2023. 

Det vert løyvd 3,87 mill kr inkl mva til arbeidet, finansiert med midlar frå prosjekt 26006 - 

Meland omsorgsbustader. 

Alver formannskap 08.06.2023: 

Handsaming: 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 055/23 innstilling: 

Kommunestyret vedtek prosjekt rehabilitering tak kommunale bustader med oppstart i 2023. 

Det vert løyvd 3,87 mill kr inkl mva til arbeidet, finansiert med midlar frå prosjekt 26006 - 

Meland omsorgsbustader. 

056/23: Reglement for investeringsprosjekt - revisjon 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret vedtek endring i reglement for investeringsprosjekt som presentert i saka.  

Alver formannskap 08.06.2023: 

Handsaming: 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 056/23 innstilling: 

Kommunestyret vedtek endring i reglement for investeringsprosjekt som presentert i saka.  

057/23: 1. tertialrapport 2023 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

1. Kommunestyret tek økonomirapport pr. 1 tertial 2023 til orientering. 

2. Driftstilskot til kyrkjeleg fellesråd vert auka med 1 605 000 kr per 1. tertial. 

3. Det vert føreteke budsjettjusteringar knytt til drift, sentrale poster og disposisjonsfond for 

2023 slik det går fram av "status drift for kommune (1A)" og "status drift for 

tenesteområdene (1B). Kommunestyret vedtek bevillgningsskjema og endringar slik det 

framgår av skjema § 5-4, § 5-6 og § 5-5 i 1. tertialrapport. 

4. Kommunedirektøren får fullmakt til å justere inntekter og utgifter knytt til busetting av 

flyktningar løpande gjennom 2023. Ein føresetnad for å justere driftspostar knytt til 

busetting av flyktningar frå Ukraina er at det er ført på eige objekt, og at utgifter og 

inntekter er i balanse.   

5. Det vert føretatt budsjettjusteringar knytt til investering for 2023 slik det går fram av 

"status Investering og finansiering (2A)" og "Status Investeringar (2B). 

I sum vert investeringsutgiftene redusert med 44,9 mill. kr frå 447 mill. kr til 402 mill. kr   

Endring i finansiering: 

1. Bruk av lånemidlar vert redusert med 46,2 mill. kr. 

2. Kompensasjon for meirverdiavgift vert auka med 0,5 mill. kr. 

3. Bruk av disposisjons-fond/overføring frå drift vert auka med 0,8 mill. kr. 

6. Finansrapport vert tatt til orientering. 

 

 

 

Alver formannskap 08.06.2023: 

Behandling: 



Framlegg frå I.Fjeldsbø-H og A.Aa.Byrknes-KRF: 

1.Det gis kapitaltilskot til Leiketun barnehage i tråd med munnleg og skriftleg avtale for den 

nye delen av barnehagen. Sats for kapitaltilskot skal setjast ut frå den nye delen sitt 

godkjenningsår og denne satsen gjeld for 1/3 av barnehagen sitt godkjende areal» 

 

Framlegget vart vedteke med 6 røyster, mot 5 røyster (J.Hellestveit-SP, N.Bognøy-AP, 

S.Sekkingstad-SP, Ø.Oddekalv-AP og Y.Walaker-FRP) 

 

Framlegg frå I.Fjeldsbø-H og A.Aa.Byrknes-KRF: 

2. Styrking av skule: 

Skulen blir styrka med 8.5 mill. som kommunedirektør legg opp til. Vi forutset at denne 

styrkinga går til skule og ikkje til administrasjon/stab oppvekst. 

I tillegg vil vi styrke skulen med 2 mill til tidleg innsats i skuleåret 2023/24. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg med vedtekne endringar vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 057/23 innstilling: 

1. Kommunestyret tek økonomirapport pr. 1 tertial 2023 til orientering. 

2. Driftstilskot til kyrkjeleg fellesråd vert auka med 1 605 000 kr per 1. tertial. 

3. Det vert føreteke budsjettjusteringar knytt til drift, sentrale poster og disposisjonsfond for 

2023 slik det går fram av "status drift for kommune (1A)" og "status drift for 

tenesteområdene (1B). Kommunestyret vedtek bevillgningsskjema og endringar slik det 

framgår av skjema § 5-4, § 5-6 og § 5-5 i 1. tertialrapport. 

4. Kommunedirektøren får fullmakt til å justere inntekter og utgifter knytt til busetting av 

flyktningar løpande gjennom 2023. Ein føresetnad for å justere driftspostar knytt til 

busetting av flyktningar frå Ukraina er at det er ført på eige objekt, og at utgifter og 

inntekter er i balanse.   

5. Det vert føretatt budsjettjusteringar knytt til investering for 2023 slik det går fram av 

"status Investering og finansiering (2A)" og "Status Investeringar (2B). 

I sum vert investeringsutgiftene redusert med 44,9 mill. kr frå 447 mill. kr til 402 mill. kr   

Endring i finansiering: 

1. Bruk av lånemidlar vert redusert med 46,2 mill. kr. 

2. Kompensasjon for meirverdiavgift vert auka med 0,5 mill. kr. 

3. Bruk av disposisjons-fond/overføring frå drift vert auka med 0,8 mill. kr. 

6. Finansrapport vert tatt til orientering. 

· Det gis kapitaltilskot til Leiketun barnehage i tråd med munnleg og skriftleg avtale for 

den nye delen av barnehagen. Sats for kapitaltilskot skal setjast ut frå den nye delen 

sitt godkjenningsår og denne satsen gjeld for 1/3 av barnehagen sitt godkjende areal» 

 

· Skulen blir styrka med 8.5 mill. som kommunedirektør legg opp til. Vi forutset at denne 

styrkinga går til skule og ikkje til administrasjon/stab oppvekst. 

I tillegg vil vi styrke skulen med 2 mill til tidleg innsats i skuleåret 2023/24. 

 

058/23: Årsrekneskap 2022 Alver kommune 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret godkjenner Alver kommune sin årsrekneskap for 2022 

 

Alver formannskap 08.06.2023: 

Handsaming 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 



 

FO- 058/23 innstilling: 

1. Kommunestyret godkjenner Alver kommune sin årsrekneskap for 2022 

059/23: Årsmelding 2022 Alver kommune 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret tek årsmeldinga 2022 for Alver kommune til orientering 

Alver formannskap 08.06.2023: 

Handsaming: 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 059/23 innstilling: 

1. Kommunestyret tek årsmeldinga 2022 for Alver kommune til orientering 

060/23: Utviding av tal teljetidspunkt barnehage 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune innfører tre teljetidspunkt for barnehage frå og med januar 2024. 

Teljetidspunkta vert sett til 01.03, 01.09 og 15.12. 

Administrasjonen set i verk arbeidet med å lage retningsline for berekning av tilskot til dei 

private barnehagane samt justere retningsline for gjennomføring av opptak til barnehage. 

Saksbehandlingsreglar for etablering av forskrift skal følgjast i dette arbeidet. 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 06.06.2023: 

Handsaming: 

Kristin Moe-kommunalsjef Oppvekst svara på spørsmål i saka. 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart vedteke med 5 røyster (Leila Bjørge-Sp, Anna 

Nordlund-SV, Marit Gro Berge-SV, Jostein Borlaug-Ap, May Britt Vågenes Gjerde-Sp)  

mot (Yngve Walaker-Frp, Christiel Villanger Håland-H, Sølvi Vatnøy-Krf) 

 

OKK- 034/23 uttale: 

Alver kommune innfører tre teljetidspunkt for barnehage frå og med januar 2024. 

Teljetidspunkta vert sett til 01.03, 01.09 og 15.12. 

Administrasjonen set i verk arbeidet med å lage retningsline for berekning av tilskot til dei 

private barnehagane samt justere retningsline for gjennomføring av opptak til barnehage. 

Saksbehandlingsreglar for etablering av forskrift skal følgjast i dette arbeidet. 

Alver formannskap 08.06.2023: 

Handsaming 

Framlegg frå S.Lavik-KRF: 

Alver kommune opprettheld ett teljetidspunkt for barnehagane. Dei kommunale og dei 

private barnehagane må telja barn på samme tidspunkt for å gje eit likeverdig grunnlag for 

tilskotsberekning. Dei kommunale barnehagane må praktisera løpande opptak, i tråd med 

praksis hjå dei private.  

 

Framlegget vart vedteke med 6 røyster, mot 5 røyster (J.Hellestveit-SP, N.Bognøy-AP, 

S.Sekkingstad-SP, T.Helland-SP og Ø.Oddekalv-AP) 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg fekk 5 røyster og fall, mot 6 røyster. 

 

FO- 060/23 innstilling: 

Alver kommune opprettheld ett teljetidspunkt for barnehagane. Dei kommunale og dei 

private barnehagane må telja barn på samme tidspunkt for å gje eit likeverdig grunnlag for 



tilskotsberekning. Dei kommunale barnehagane må praktisera løpande opptak, i tråd med 

praksis hjå dei private.  

 

061/23: Vedtak om oppstart av planarbeid og høyring planprogram - Barnehage og 

skulebruksplan for Alver kommune 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret vedtek at det vert kunngjort oppstart av arbeid med kommunedelplan  

«Barnehage og skulebruksplan» i Alver kommune, og at det samstundes vert lagt ut 

planprogram for planen til offentleg høyring og ettersyn i minimum 6 veker. I tillegg gjev 

kommunestyret løyve til innhenting av konsulenttilbod for planarbeidet avgrensa opp til 

stipulert kostnad på 1 million kroner. Vedtaket har heimel i plan og bygningslova kapittel 11 

(§11-13).Til finansiering nyttast disposisjonsfondet. 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 06.06.2023: 

Handsaming: 

Orientering til saka v/Rolf Raknes- fagleiar Areal og samfunn 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  

 

OKK- 035/23 uttale: 

Kommunestyret vedtek at det vert kunngjort oppstart av arbeid med kommunedelplan  

«Barnehage og skulebruksplan» i Alver kommune, og at det samstundes vert lagt ut 

planprogram for planen til offentleg høyring og ettersyn i minimum 6 veker. I tillegg gjev 

kommunestyret løyve til innhenting av konsulenttilbod for planarbeidet avgrensa opp til 

stipulert kostnad på 1 million kroner. Vedtaket har heimel i plan og bygningslova kapittel 11 

(§11-13).Til finansiering nyttast disposisjonsfondet. 

 

Alver formannskap 08.06.2023: 

Handsaming: 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 061/23 innstilling: 

Kommunestyret vedtek at det vert kunngjort oppstart av arbeid med kommunedelplan  

«Barnehage og skulebruksplan» i Alver kommune, og at det samstundes vert lagt ut 

planprogram for planen til offentleg høyring og ettersyn i minimum 6 veker. I tillegg gjev 

kommunestyret løyve til innhenting av konsulenttilbod for planarbeidet avgrensa opp til 

stipulert kostnad på 1 million kroner. Vedtaket har heimel i plan og bygningslova kapittel 11 

(§11-13).Til finansiering nyttast disposisjonsfondet. 

062/23: Mogeleg sal av kommunalt areal frå gnr.188 bnr.444 til gnr.188 bnr. 45 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret godkjennar at eigarane av gnr. 188 bnr. 45 får tilbod om å kjøpe inntil 465 m2 

frå gnr. 188. bnr.444 for takst sett til kr. 860 pr m2, pluss omkostningar til mellom anna frådeling 

og oppmåling av arealet. 

 

Tilbodet står ved lag seks månadar frå vedtaksdato. 

 

Kjøpar må sjølv sørge for søknad om deling av eigedomen sin til to bustadtomter.  

 

Alver formannskap 08.06.2023: 

Handsaming: 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart vedteke med 6 røyster, mot 5 røyster (A.Byrknes-KRF, 

I.Fjeldsbø-H, K.Murberg-H, S.Lavik-KRF og N.Øvreås-FRP) 

 

Framlegg frå I.Fjeldsbø-H: 

Kommunestyret godkjenner at eigarane av gnr. 188 bnr. 45 får tilbod om å kjøpe 140m2 frå 

gnr. 188. bnr.444 for takst sett til kr. 300 pr m2 , pluss omkostningar til mellom anna frådeling og 



oppmåling av arealet. Tilbodet står ved lag seks månadar frå vedtaksdato. Kjøpar må sjølv 

sørge for søknad om deling av eigedomen sin til to bustadtomter. 

Dersom kjøpar ønskjer å kjøpe heile stripearealet innanfor fristen på 6 månader godkjenner 

kommunestyret det også. 

 

Grunngjeving for salsprisen er : Retningslinene for sal av kommunal eigedom,som vart 

vedteke i Alver kommunestyre den 26.11.2020, der det I kap. II. Saksbehandling står  følgjande  

i 6 avsnitt: 

«For eigedomar av mindre areal og avgrensa marknadsverdi (tilleggsareal, 

grensearrondering, stripeareal) kan annan verdifastsetting nyttast, eksempelvis eldre takstar 

eller pris frå samanliknbare sal i nærområdet.» 

 

Ein er ikkje kjent med at det tidlegare langs kommunale vegar i byggjeforbodsona langs veg 

er seld stripeareal for meir enn krone 300 per m2 til private bustadar frå kommunen eller 

tomteselskapet. I dette tilfellet handlar det om å få vegtilkomst til ei planlagt tomt, som i 

utgangspunktet kunne vorte ordna ved at kommunen enkelt og greitt berre ga tinglyst 

vegrett over deler av sitt stripeareal til eigedomen gnr. 188 bnr. 45. 

 

Framlegget fekk 5 røyster og fall, mot 6 røyster. 

 

FO- 062/23 innstilling: 

Kommunestyret godkjennar at eigarane av gnr. 188 bnr. 45 får tilbod om å kjøpe inntil 465 m2 

frå gnr. 188. bnr.444 for takst sett til kr. 860 pr m2, pluss omkostningar til mellom anna frådeling 

og oppmåling av arealet. 

Tilbodet står ved lag seks månadar frå vedtaksdato. 

Kjøpar må sjølv sørge for søknad om deling av eigedomen sin til to bustadtomter.  

 

063/23: Handsaming av interpellasjon om kommunen si handsaming av 

kompensasjonsmidlar runde 6 og 7 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

· Saka blir lagt fram til politisk drøfting 

Alver formannskap 08.06.2023: 

Handsaming: 

Framlegg frå A.Byrknes-KRF og I.Fjeldsbø-H: 

Punkt 1. 

Kommunestyret vil formelt orsaka at sakshandsaminga ikkje var god nok, verken formelt eller 

innhaldsmessig. Kommunikasjonen i samband med denne saka har vore dårleg med dei 

konsekvensane det har fått. 

Punkt 2 

Med utgangspunkt i kriteria som er nemnd i tilskotsbrevet frå departementet oppfyller 

ZINGZANG alle dei 4 kriteria i runde 7. Klinikk Sætran – Helse & Skjønnhet oppfyller 2 av kriteria. 

Med utgangspunkt i sak 47/22 vedtek kommunestyret ei ekstra tildeling til ZINGZANG og Klinikk 

Sætran – Helse & Skjønnhet med høvesvis kr. 140.000,- og kr. 50.000,-. 

Midlene tas frå disposjsonsfondet. 

Framlegget vart vedteke med 6 røyster, mot 5 røyster (J.Hellestveit-SP, N.Bognøy-AP, 

S.Sekkingstad-SP, T.Helland-SP og Ø.Oddekalv-AP) 

 

FO- 063/23 innstilling: 

Punkt 1. 

Kommunestyret vil formelt orsaka at sakshandsaminga ikkje var god nok, verken formelt eller 

innhaldsmessig. Kommunikasjonen i samband med denne saka har vore dårleg med dei 

konsekvensane det har fått. 

 

Punkt 2 



Med utgangspunkt i kriteria som er nemnd i tilskotsbrevet frå departementet oppfyller 

ZINGZANG alle dei 4 kriteria i runde 7. Klinikk Sætran – Helse & Skjønnhet oppfyller 2 av kriteria. 

Med utgangspunkt i sak 47/22 vedtek kommunestyret ei ekstra tildeling til ZINGZANG og Klinikk 

Sætran – Helse & Skjønnhet med høvesvis kr. 140.000,- og kr. 50.000,-. 

 

064/23: Miljøløftet – Årsmelding 2022 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune tek Miljøløftet si årsmelding for 2022 til etterretning. 

 

Alver formannskap 08.06.2023: 

Handsaming: 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 064/23 innstilling: 

Alver kommune tek Miljøløftet si årsmelding for 2022 til etterretning. 

 

065/23: Miljøløftet - Handlingsprogram 2024 - 2027  

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune sluttar seg til Miljøløftet sitt handlingsprogram 2024-2027 

 

Alver formannskap 08.06.2023: 

Handsaming: 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 065/23 innstilling: 

Alver kommune sluttar seg til Miljøløftet sitt handlingsprogram 2024-2027 

 

066/23: Samarbeidsavtale for IUA region Bergen KOF 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

· Alver kommune vedtar samarbeidsavtalen for Interkommunalt samarbeid mot akutt 

forurensning Bergen region kommunalt oppgavefellesskap 

Alver formannskap 08.06.2023: 

Handsaming: 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 066/23 innstilling: 

Alver kommune vedtar samarbeidsavtalen for Interkommunalt samarbeid mot akutt 

forurensning Bergen region kommunalt oppgavefellesskap 

067/23: Samarbeidsavtale Industriutvikling Vest 2023-2024 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune vedtar samarbeidsavtale med Industriutvikling Vest AS for perioden 2023 – 

2024. 

Utval for næringsutvikling og drift 07.06.2023: 

Handsaming: 

Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgjande framlegg til uttale: 

Utval for næringsutvikling og drift er glade for at vi får på plass ein samarbeidsavtale med 

Industriutvkling Vest AS for perioden 2023-2024. Dette er ein svært viktig avtale for 

næringsutvikling i kommunen og regionen som vil gje god effekt og utbytte. 

 

Utvalet vedtok samrøystes S. Lavik sitt framlegg til uttale. 

 

 



ND- 016/23 uttale: 

Utval for næringsutvikling og drift er glade for at vi får på plass ein samarbeidsavtale med 

Industriutvkling Vest AS for perioden 2023-2024. Dette er ein svært viktig avtale for 

næringsutvikling i kommunen og regionen som vil gje god effekt og utbytte. 

 

Alver formannskap 08.06.2023: 

Handsaming: 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 067/23 innstilling: 

Alver kommune vedtar samarbeidsavtale med Industriutvikling Vest AS for perioden 2023 – 

2024. 

068/23: Melding/orientering til formannskapet 08.06.2023 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Meldinga vert teke til orientering. 

Alver formannskap 08.06.2023: 

Handsaming: 

Meldingane: 

Tilsettingskontroll, søksmålvarsel og økonomi går ut.  

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 068/23 Vedtak: 

Meldinga er teke til orientering. 

 

 

 

 



Rapportering
investeringsprosjekt

08.06.2023



Hestdal Vannbehandlingsanlegg
Status: 
Bygget vart overlevert til kommunen i august 2022. 
Entreprenør: Åsane Byggmesterforretning AS.

Prøveperioden for dei vanntekniske leveransane
pågår. Prøvedrifta avsluttast fram mot sommaren
2023. Økonomi sluttførast etter dette. 
Entreprenør: Nordic Water Products AS.

Økonomisk ramme: 85,4 mill. + eiga sak på 4,9 mill

Kalkyle basert på forstudie, 10% usikkerheit. 

Sluttrapport kjem i haust. 



E39 Oval Rundkjøring  - kommunal del
Status:
Kommunal del sluttført. Tilstelling og planting pågår.

Statens Vegvesen sitt prosjekt sluttførast i juni. 

Sluttrapport for kommunal del i haust. 

Økonomi:
Totalramme for prosjektet er på om lag 90 mill. Kommunal del 
på 28 mill.



Ishuset- Birkeland- Hella
Status:
Arbeidet pågår, snart halvvegs. Utfordringar med 
grunnforhold langs fylkesveg (i eksisterande 
trasé). Nødvendig å justere traséen.  

Framdrift:
Anleggsfasen skal vare ca. eitt år. Ferdigstilling 
årsskiftet 2023/2024.

Økonomisk ramme:
26 mill i investeringsmidlar.
Stram ramme. 



Ombygging Lindås bu- og servicesenter - Atriumsbygg
Status:

Norconsult har utarbeida skisser for 
moglege løysingar av sjølve konstruksjonen 
med Atriet. I mellombygget jobbast det 
med å optimalisere planløysing etter 
behova frå brukarane.

Framdrift:
Prosjektet har god framdrift og samspelet i 
gruppa er konstruktivt.

Økonomisk ramme:
Ca. 24 mill. i økonomiplanperioden



Investeringar i konseptfasen



Robuste bustader - Kvassnesvegen
Status: 
Bygging av 7 omsorgsbustader for 
rus/psykiatri.

Reguleringsarbeid lyst ut, evaluering 
pågår. Oppstart i haust. 

Framdrift: 
Ligg bak planlagt framdrift grunna 
planarbeid. Byggestart estimert til ’25.

Økonomisk ramme: 
25 mill



Bufellesskap - habilitering
Status: 
Etter vedtak i KO 24.sept 2022 har nye 
tomter vore undersøkt. Jobbar med å 
finne ny tomt i samarbeid med plan. 
Mogleg tomt vurderast i eit 
mulighetsstudie, oppstart etter ferien. 

Tomt inn i kommuneplanens arealdel. 

Framdrift: 
Usikker

Økonomisk ramme: 
36,2 mill (tilskot utgjer 16,2 mill)



Bufellesskap - Mjåtveit
Status:
Avtale med foreldregruppa er signert.
Tomt er kjøpt.
Arkitekt er engasjert og klargjer teikningar for 
godkjenning hjå Husbanken. ARK, foreldregruppa og 
kommunen jobbar saman for å utarbeide reviderte 
teikningar. Klart ila juni. Reviderte teikningar dannar 
grunnlag for søknad hjå Husbanken.

Framdrift:
Avhenger av støtte frå Husbanken.

Økonomisk ramme:
46 mill inkl. tomt. Ref. vedtak i KO 19.05.22
Føreset støtte frå Husbanken.



Statnett og styrking av 

«Bergensringen»

Formannskapet 08.06 2023



Bakgrunn for at det er behov for å 

fornye nettet i regionen

• Forsyningssikkerhet til eksisterende forbruk, både 

vanlige husholdninger og industri / næringsliv 

i hele regionen, inkludert Mongstad

• Det grønne skiftet og elektrifisering for at Norge skal nå sine klimamål

• Stor økning i etterspørsel etter tilknytning til ny grønn industri
Frå Statnett sin 

presentasjon for 

Formannskapet 

27.04.23



Transmisjonsnettet i 
Bergensområdet.

Blått:  300kV

Rødt: 420kV

Utsnitt frå Statnett 

sin KVU, - til NVE



Utsnitt frå Statnett sin 

KVU, - til NVE



Frå Statnett sin 

nettside

Tiltaka Statnett vil søke 
konsesjon for er ein del av 
ein større samanheng

Stikkorda er:
- Forsyningstryggleik
- Auka straumforbruk
- medvirkning til 

prisutjamning



Fremtiden er elektrisk

Noa/Krafla
120-150 MW

Troll B/C og 
Oseberg
221 MW

Tiltaka Statnett vil søke 
konsesjon for er ein del av ein 
større samanheng.

Stikkorda er:
- Forsyningstryggleik
- Auka straumforbruk
- Medverknad til prisutjamning

Frå Statnett sin 

presentasjon for 

Formannskapet 27.04.23



Fremtiden er elektrisk

Målet for prosjektet

Frå Statnett sin 

presentasjon for 

Formannskapet 27.04.23



Overordna skisse for 

prosessen etter 

energilova i hht. NVE sin 

rettleiar.

Her er vi no.



NESTE TRINN ER MELDING

• En melding etter forskrift om konsekvensutredninger er 

en tidlig varsling av et planlagt tiltak

• I meldingen skal Statnett redegjøre for tiltaket og gi en 

foreløpig vurdering av mulige virkninger for omgivelsene

• Meldingen skal inneholde et forslag til utredningsprogram for hvilke temaer som Statnett mener må utredes videre 

• Hensikten med denne prosessen er å bidra til å gi de som kan bli påvirket av tiltaket informasjon om planene, 

samtidig som disse får anledning til å komme med uttalelser og innspill til hva som bør utredes videre

• Tidlig involvering gjennom månedlige statusmøter med kommunen siden oktober 2022

Frå Statnett sin 

presentasjon for 

Formannskapet 

27.04.23

https://www.nve.no/konsesjon/konsesjonsbehandling-av-nettanlegg/behandlingsprosess-for-nettanlegg/saksgang-c/


Korridorer som vurderes i arbeid 

med melding 

Frå Statnett sin 

presentasjon for 

Formannskapet 

27.04.23



1. Diskuterte sjøtrasear i Alver



Alternative sjølednings-

traseer for Alver, - med 

utgangspunkt i skisse frå 

Statnett, - som viste 

aktuelle trasear over 

Osterøy.

Diverse utfordringar med 

dybder, trålfelt, 

fiskeoppdrett og militær 

båndlegging i 

Herdlafjorden)



Blått: Bergensringen

Turkis: Statnett sine skisse-trasear 
gjennom Alver

Raudt: Sjøkabel-trasear diskutert 
med Statnett



Retningslinjer for kabling av luftledninger 

• Gjeldende retningslinjer for bruk av jord- og sjøkabler i kraftnettet kommer frem av 

St.meld.nr. 14 (2011-2012). For transmisjonsnettet gjelder følgende: 

«Nett for 300 og 420 kV skal bygges som luftledning, bortsett fra følgende unntakstilfeller: 

• en luftledning er teknisk vanskelig eller umulig, som f.eks. i byer og ved kryssing av større 

sjøområder 

• dersom ekstrakostnaden for kabling av en begrenset delstrekning kan forsvares med at det gir 

særlige miljøgevinster sammenlignet med luftledning og/eller en begrenset strekning med kabling 

kan gi en vesentlig bedre totalløsning alle hensyn tatt i betraktning» 
Frå Statnett sin 

presentasjon for 

Formannskapet 

27.04.23



Oppsummering kabel vs luftledning

• Det er bred politisk enighet om at transmisjonsnettet skal bygges som 

luftledninger, primært av hensyn til økonomi og tekniske hensyn

• Statnett forholder seg til disse overordnede planleggingskriteriene i sitt 

arbeid, og planlegger derfor nye anlegg i transmisjonsnettet som 

luftledning

Fremtiden er elektrisk

Frå Statnett sin 

presentasjon for 

Formannskapet 

27.04.23



2. Diskutert privat-offentleg 

samarbeid med NOA/Krafla



NOA/Krafla og 

elektrifiseringsprosessen i 

Nordsjøen.

Multiconsult har tidlegare utarbeidd 

ulike sjøkabeltrasear mellom 

landanlegg og elektrifiseringa av 

NOAKA-området i Nordsjøen



• Strekninga Samnanger – NOAKA

• Ein aktuell trase går ut like sør om 

Sotra

• Legg merke til Kolsnes i nordre del av 

kartet

NOA/Krafla



Blått: Bergensringen

Turkis: Statnett sine skisse-traseer 
gjennom Alver

Raudt: Sjøkabel-trasear diskutert 
med Statnett



3. Diskuterte trasear over Bergen 

og Askøy



Alternative traseer 

utenom Alver; 

- Samnanger, over 
Osterøy med kryssing i 
eks. trase til Åsane og 

Eidsvåg trafostasjon og 

videre i sjø til Askøy og så 

sjøledning til Kollsnes.

- Samnanger – Smørås
trafostasjon langs eks. 

Bergensringen, så i ny 

trase  ned til Fanafjorden 

og over sjø og land til 

Kollsnes.



Diskusjon
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